
Protokół Nr LIX/2014

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim 

w dniu 14 listopada 2014 r.

LIX Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 14

listopada 2014 r.  w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi

załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 1 

Otwarcie LIX Sesji Rady Powiatu

Obrady  rozpoczęły  się  o  godz.  1200,  a  zakończyły  ok.  godz.  1350.  Obrady  otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska.

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli:

-    radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska, 

- Sekretarz Powiatu - Ewa Kalisz – Górzkowska,

- Prezes Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego - Wacław Wasiela,

- były Starosta Nowomiejski - Wacław Derlicki,

- Radna Sejmiku Województwa – Mazurskiego - Jolanta Szulc,

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego - Józef Blank,

- Przewodniczący Rady Miejskiej - Marcin Deja, 

- Z-ca Wójta Gminy Kurzętnik - Andrzej Ochlak,

- Przewodniczący Rady Gminy Kurzętnik - Zbigniew Lewicki,

- Pełniąca Funkcję Wójta Gminy Biskupiec - Krystyna Chylińska, 

- Przewodniczący Rady Gminy Biskupiec - Jerzy Czapliński,  

- Przewodnicząca Rady Gminy Grodziczno - Irena Gorczyńska,

- Przewodnicząca Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie - Roman Biegajski,

- kierownicy  jednostek  organizacyjnych  powiatu  i  naczelnicy  Starostwa  Powiatowego  (lista  -

załącznik nr 3)

- przedstawiciele mediów: Katarzyna Ochocka z „Gazety Nowomiejskiej”, Aleksandra Malinowska z

„Kuriera Iławskiego” oraz Marcin Sarnowski z TV NML.
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Ad. 2 

Stwierdzenie quorum

Na podstawie  listy  obecności  Przewodnicząca  stwierdziła,  że  aktualnie  w  sesji  uczestniczy  15

radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może  obradować  i  podejmować  prawomocne

uchwały. Spóźnił się radny Andrzej Andrzejewski. Nieobecny był radny Adam Głowacki.

Ad. 3

Powołanie Sekretarza obrad

Przewodnicząca  zaproponowała,  aby  Sekretarzem  obrad  była  p.  Katarzyna  Trzaskalska.

Przewodnicząca zapytała  czy radna wyraża zgodę na pełnienie  funkcji  Sekretarza obrad. Radna

Trzaskalska wyraziła zgodę.

Przewodnicząca zapytała kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnej na sekretarza obrad.

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Wszyscy głosowali „za”.

Ad. 4

Przyjęcie porządku obrad

Przewodnicząca  poinformowała,  że  radni  otrzymali  porządek  obrad  w  materiałach  sesyjnych

(załącznik nr 4). 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do porządku. Nikt nie miał uwag. 

Przewodnicząca  zapytała,  kto z  radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad.  Głosowało 15

radnych. Wszyscy głosowali „za”.

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie LIX Sesji Rady Powiatu.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Powołanie Sekretarza obrad.
4. Przyjęcie porządku obrad.
5. Przyjęcie protokołu z LVIII Sesji Rady Powiatu.
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w Nowym

Mieście  Lubawskim  z  dnia  19.12.2013  r.  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Powiatu  Nowomiejskiego  na  lata  2014  –  2034  oraz  uchwał  zmieniających:
XLIX/383/2014 z dnia 23.01.2014 r.,  L/400/2014 z dnia 27.02.2014 r.,  LI/407/2014 z dnia
27.03.2014  r.,  LII/411/2014  z  dnia  23.04.2013  r.,  LIII/419/2014  z  dnia  28.05.2014  r..
LIV/431/2014  z dnia 26.06.2014 r. , LV/437/2014 z dnia 31.07.2014 r., LVI/445/2014 z dnia
11.09.2014, LVII/454/2014 z dnia 24.09.2014 r., nr LVIII/459/2014 dnia 30.10.2014 r.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym
Mieście  Lubawskim  z  dnia  19.12.2013  r.  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  powiatu
nowomiejskiego na 2014 r.  oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r.,
L/401/2014  z  dnia  27.02.2014  r.,  LI/408/2014  z  dnia  27.03.2014  r.,  LII/412/2014  z  dnia



23.04.2014  r.,  LIII/420/2014  z  dnia  28.05.2014  r.,  LIV/432/2014  z  dnia  26.06.2014  r.,
LV/438/2014 z dnia  31.07.2014 r.,  LVI/446/2014 z dnia  11.09.2014,  LVII/455/2014 z dnia
24.09.2014 r., 170/877/2014 z dnia 13.10.2014 r., LVIII/460/2014 z dnia 30.10.2014 r.

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie przyjęcia  zmian  do  planu  finansowego  zadań  powiatu,
realizowanych ze środków PFRON w roku 2014.

11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.
12. Podsumowanie pracy Rady Powiatu IV kadencji.
13. Sprawy różne.
14. Zakończenie obrad LIX Sesji Rady Powiatu.

Ad. 5
Przyjęcie protokołu z LVIII Sesji Rady Powiatu 

Sekretarz obrad LVIII Sesji Rady Powiatu p. Tomasz Szczepański poinformował, że zapoznał się z

protokołem.  Protokół  odzwierciedla  przebieg  sesji.  Radny  wnioskował  o  jego  przyjęcie  bez

odczytywania.

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr LVIII/2014. Głosowało 15

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu.

Na salę obrad wszedł radny Andrzejewski. 

Aktualnie na sali obecnych jest 16 radnych.

Przewodnicząca poinformowała,  że przed przystąpieniem do realizacji  porządku obrad głos pragnie

zabrać p. Wacław Wasiela – Prezes Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego.

P. Wasiela poinformował, że spieszy się na zawody, które odbywają się w Nowym Mieście, ale

korzystając  z  okazji  pragnie  podziękować  samorządowi  powiatowemu  za  działania  na  rzecz

rozwoju  sportu  szkolnego.  Podkreślił  dobrą  organizację  imprez  sportowych  oraz  współpracę  z

samorządami  gminnymi.  P.  Wasiela  wręczył  Staroście  „Medal  za  zasługi  w  rozwoju  sportu

szkolnego”.  „Zbiorową  oznakę  za  zasługi  w  rozwoju  sportu  młodzieży  szkolnej”  otrzymało

Starostwo Powiatowe. P. Wasiela złożył odznakę na ręce Przewodniczącej Rady.

Przewodnicząca zaapelowała do p. Wasieli,  aby wspierał starania powiatu o budowę kompleksu

sportowego  przy  Zespole  Szkół  Zawodowych.  Nowej  szkole  brakuje  zaplecza  sportowego.

Młodzież ucząca się w szkole, w której drzemie ogromny potencjał, bardzo na to zasługuje.      

Starosta podziękowała za to, że aż tyle imprez o randze wojewódzkiej i nie tylko, odbywa się na

terenie naszego powiatu. Jest to na pewno doskonała promocja dla powiatu. 

P. Wasiela poinformował, że na ile będzie to możliwe, będzie wspierał starania o budowę zaplecza

sportowego przy ZSZ, bo istotnie jest ono bardzo potrzebne. Następnie opuścił salę obrad.  



Ad. 6

Sprawozdanie z prac Zarządu

Radni  otrzymali  w  materiałach  sesyjnych  sprawozdanie  z  prac  Zarządu  w  okresie  od  24

października do 7 listopada 2014 r. oraz protokół z posiedzenia Zarządu w dniu 30 października

2014r. (załącznik nr 5).

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji.

Starosta  poinformowała,  że  z  ważniejszych  wydarzeń,  w których  uczestniczyli  przedstawiciele

powiatu, należy wymienić:

-  konferencję  pedagogiczną  z  udziałem  przedstawicieli  Wellenbrecher  e.V. oraz  konsula

niemieckiego,

- diecezjalną uroczystość święta patrona myśliwych i leśników Św. Huberta w Brodnicy,

- otwarcie drogi Bratian – Kaczek,

- otwarcie wielofunkcyjnego boiska sportowego w Tereszewie,

- 7 halowy turniej piłki nożnej osób niepełnosprawnych;  uroczysta sesja Rady Gminy Grodziczno 

- uroczystość z okazji Dnia Honorowego Dawcy Krwi,

- przekazanie samochodu dla OSP w Brzoziu Lubawskim,

- uroczystości z okazji 11 listopada,

- wręczenie odznaczeń państwowych w Urzędzie Wojewódzkim,

- wręczenie nagród Marszałka Województwa za osiągnięcia w dziedzinie pomocy społecznej,

- wręczenie dyplomów stypendystom Prezesa Rady Ministrów,

- dziś odbywa się wojewódzki turniej halowy piłki nożnej chłopców szkół podstawowych.

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania z prac Zarządu. 

Radni nie mieli pytań.

Ad. 7

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych pragnie złożyć wnioski lub zapytania.

Radny Stanisław Czajka poinformował, że jego wniosek będzie dotyczył oświadczeń podpisanych

przez Starostę Nowomiejskiego w „Kurierze Iławskim”, który ukazał się w środę /12.11.2014 r./ i

„Gazecie Nowomiejskiej”, która ukazała się dzisiaj /14.11.2014 r./ Radny stwierdził, że nie będzie

odnosił się do treści tego oświadczenia, tylko chce zwrócić uwagę na dwa fakty. W związku z tym,

że nie  zgadza się z częścią  tego oświadczenia,  wystąpił  w środę do pani  Starosty o udzielenie

odpowiedzi  na  piśmie.  I  taką  odpowiedź  otrzymał.  Pierwsza  kwestia,  o  której  mowa  w

oświadczeniu,  dotyczy jego osoby i  sprawy sprzed 4 lat,  a konkretnie tego, że nie wykorzystał

urlopu na koniec kadencji i w efekcie wziął ekwiwalent. Radny poinformował, że pismo podpisane



przez p. Ewę Dembek, które otrzymał 12.11.2014 r. zawiera informację, że pani Ewa Dembek na

dzień  14.11.2014  r.  posiada  19  dni  urlopu,  natomiast  p.  Wicestarosta  –  31.  Ponadto  radny

oświadczył, że nie zgadza się z napisaniem nieprawdy w stosunku do jego osoby, że rzekomo za

kotłownię w Zespole Szkół im. C. K. Norwida, otrzymał karę finansową. Jest to nieprawda. W tej

sprawie  również  wystąpił  do  pani  Starosty  na  piśmie  i  12.11.2014  r.  otrzymał  odpowiedź  z

załączonym dokumentem, z którego wynika, że otrzymał karę upomnienia. Kara upomnienia, a kara

finansowa,  zwłaszcza  w  okresie  trwającej  kampanii  wyborczej,  to  jest  bardzo  ważne.  Dlatego

jeszcze dziś przed sesją prosił, że jeżeli jest jakiś dokument z którego wynikałoby, że otrzymał karę

finansową, żeby mu go przedstawić. Oczywiście go nie otrzymał, bo takiego dokumentu nie ma. 

Przewodnicząca poprosiła o sprecyzowanie wniosku.

Radny Czajka złożył  wniosek, że oczekuje iż w najbliższych wydaniach „Kuriera Iławskiego” i

„Gazety Nowomiejskiej” ukaże się sprostowanie co do kwestii kary finansowej i przeproszenia go.

Radny wyraził nadzieję, że takie sprostowania ukażą się, bo nie chciałby w inny sposób wymusić

ich  zamieszczenia.  Przeprosił,  bo  jest  uroczysta,  ostatnia  sesja  i  poprosił  o  zrozumienie,  bo

puszczenie  w  powiat  informacji,  że  Czajka  otrzymał  karę  finansową,  jest  dla  niego  bardzo

krzywdzące i dlatego domaga się sprostowania oraz przeproszenia. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych pragnie jeszcze zgłosić jakieś wnioski, interpelacje lub

zapytania.

Nikt się nie zgłosił.

Ad. 8

Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany uchwały  Nr XLVII/364/2013  Rady  Powiatu  w

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej  Powiatu  Nowomiejskiego  na  lata  2014  –  2034  oraz  uchwał  zmieniających:

XLIX/383/2014  z  dnia  23.01.2014  r., L/400/2014  z  dnia  27.02.2014  r., LI/407/2014  z  dnia

27.03.2014  r.,  LII/411/2014  z  dnia  23.04.2013  r.,  LIII/419/2014  z  dnia  28.05.2014  r.,

LIV/431/2014 z dnia 26.06.2014 r.,  LV/437/2014 z dnia 31.07.2014 r.,  LVI/445/2014 z dnia

11.09.2014 r., LVII/454/2014 z dnia 24.09.2014 r., LVIII/459/2014 dnia 30.10.2014 r.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że zmiany w WPF i budżecie związane są ze

zwiększeniem poziomu dochodów budżetowych,  a  przede wszystkim z dotacjami  na podstawie

decyzji Wojewody Warmińsko – Mazurskiego. Ponadto, zwiększa się budżet Komendy Powiatowej

PSP  o  środki  z  gminy  Grodziczno  i  Nowe  Miasto  Lubawskie  na  współfinansowanie  zakupu

samochodu pożarniczego. Zwiększa się również budżet Domu Dziecka, Domu Pomocy Społecznej

oraz Powiatowego Urzędu Pracy,  a  zmniejsza  się  budżet  Powiatowego Środowiskowego Domu



Samopomocy.  Ponadto  dokonuje  się  zmian  polegających  na  przeniesieniach  środków  między

paragrafami.   

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań.

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr LIX/465/2014 (załącznik nr 6)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 9

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu

nowomiejskiego na 2014 r. oraz uchwał zmieniających: XLIX/384/2014 z dnia 23.01.2014 r.,

L/401/2014 z dnia 27.02.2014 r., LI/408/2014 z dnia 27.03.2014 r., LII/412/2014 z dnia

23.04.2014  r.,  LIII/420/2014  z  dnia  28.05.2014  r.,  LIV/432/2014  z  dnia  26.06.2014  r.,

LV/438/2014 z dnia 31.07.2014 r., LVI/446/2014 z dnia 11.09.2014 r., LVII/455/2014 z dnia

24.09.2014 r., 170/877/2014 z dnia 13.10.2014 r., LVIII/460/2014 z dnia 30.10.2014 r.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań.

Przystąpiono  do  głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LIX/466/2014  (załącznik  nr  7)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 10

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań

powiatu, realizowanych ze środków PFRON w roku 2014

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag.

Przystąpiono  do  głosowania.  Głosowało  16  radnych.  Uchwałę  LIX/467/2014  (załącznik  nr  8)

podjęto jednogłośnie.

Ad. 11

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych

Przewodnicząca  powiedziała,  że  złożony  został  jeden  wniosek,  tak  sprecyzowany,  że  nie  ma

potrzeby na niego odpowiadać.  

Ad. 12

Podsumowanie pracy Rady Powiatu IV kadencji

Przewodnicząca poinformowała, że komisje sporządziły sprawozdania z pracy i złożyły w Biurze

Rady. Następnie przedstawiła sprawozdanie z pracy Rady Powiatu IV kadencji (załącznik nr 9).

Przewodnicząca podsumowała, że nie wszystko udało się w mijającej kadencji wykonać np. nie

udało się dokończyć  remontu  oddziału chirurgicznego w Szpitalu  Powiatowym,  ale  jest  to  taka



inwestycja, której nie można rozciągać w czasie. Budżet na następną kadencję przygotowano tak, że

powinna  ona  przebiegać  bez  większych  trudów.  Przewodnicząca  kolejny  raz  podziękowała

samorządom gminnym, bez których wsparcia realizacja wielu inwestycji, szczególnie drogowych

byłaby  niemożliwa.  Do tego  dochodzi  pomoc  dla  policji,  straży  pożarnej.  Wiadomo,  że  każdy

Zarząd i  każda Rada chciałaby realizować więcej  inwestycji,  ale  te  ograniczenia  które narzucił

Minister Finansów, bardzo usztywniły budżety. Zwłaszcza budżety powiatów są bardzo sztywne. W

ciągu kadencji pożegnano jednego z twórców reformy samorządowej – Michała Kuleszę. Odszedł

również wieloletni Wójt Gminy Biskupiec Kazimierz Tomaszewski. Przewodnicząca powiedziała,

że  początki  samorządów nie  były  łatwe,  było  duże  bezrobocie,  ale  dzięki  temu,  że  samorządy

potrafiły  ze sobą współpracować,  udało się  wiele  działań  zrealizować.  Wyraziła  nadzieję,  że w

kolejnej  kadencji  nadal  będzie  panowała  zgoda.  Przewodnicząca  podziękowała  również  pani

Jolancie Szulc za wsparcie jakiego zawsze udzielała samorządom. Następnie oddała głos Staroście

Ewie Dembek. 

Starosta przedstawiła podsumowanie kadencji w formie prezentacji multimedialnej (załącznik nr

10)        

W dalszej części sesji miały miejsce podziękowania dla radnych, przedstawicieli powiatu, miasta z

i gmin.

Ad. 13

Sprawy różne

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił.

Ad. 14

Zakończenie obrad LIX Sesji Rady Powiatu

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady LIX Sesji Rady Powiatu.   

Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska
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